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Nawoord 

De rekenkamercommissie dankt het college voor de uitgebreide en puntsgewijze bestuurlijke 
reactie op de conclusies en aanbevelingen. Helaas heeft de rekenkamercommissie opnieuw 
moeten constateren dat de termijn om de reactie op het conceptrapport door het college 
kenbaar te maken ruim is overschreden. Dit doet afbreuk aan de doorlooptijd van het 
onderzoek en de actualiteit van het rapport.  
 
Desalniettemin is de rekenkamercommissie blij te mogen vernemen dat u aangeeft in het 
onderzoeksrapport waardevolle bevindingen en conclusies te lezen die bijdragen aan een 
verbetering van de P&C-cyclus. We constateren daarbij dat een deel van de aanbevelingen 
door u worden overgenomen, maar een deel ook niet of dat u in gesprek met de 
gemeenteraad nader doorpraat over de aanbevelingen. In de reactie merken wij een wat 
defensieve toon op, wat wij jammer vinden, omdat we gemeend hebben constructieve 
aanbevelingen te doen. 
 
Onze doelstelling met het onderzoek is namelijk om inzicht te bieden in de opzet en werking 
van de cyclus en aanbevelingen te doen voor verbetering. Uw stelling dat de hoofdconclusie 
ongenuanceerd is en deze niet deelt is spijtig. Wij hopen juist door de uiteenzetting van alle 
bevindingen en deelconclusies, de hoofdconclusie te hebben onderbouwd en ook in 
perspectief te hebben gezet ten opzichte van de verbeteringen die allemaal al zijn opgepakt. 
Wij zien namelijk zeker een positieve ontwikkeling in de planning- en controlcyclus, maar 
constateren ook dat er nog verbetering mogelijk is. We hopen als rekenkamercommissie 
daaraan een constructieve bijdrage te leveren. 
 
Op drie aspecten ten aanzien van uw bestuurlijke reactie willen we nog kort nader ingaan om 
e.e.a. te verduidelijken: 
 

• De aanbeveling gericht op het opnemen van alle programma’s in het programmaplan 
neemt u niet over. U maakt daarin een bewuste keuze, maar als 
rekenkamercommissie willen we u er daarmee alsnog op wijzen dat u zich daarmee 
niet houdt aan de wettelijke voorschriften. Aanbevolen wordt dit expliciet onderdeel 
van gesprek met de gemeenteraad te laten zijn; 

• Daarnaast constateert u met ons dat de programma’s in financiële zwaarte van elkaar 
verschillen. Zoals wij in de bevindingen hebben verwoord is zowel het aantal 
(deel)programma’s als de omvang van het deelprogramma voor het sociale domein 
niet ongebruikelijk bij kleinere gemeenten. Dat betekent echter niet per se dat de 
opzet ‘optimaal’ of ‘goed’ is. De derde w-vraag ‘Wat mag het kosten?’ is in de P&C-
stukken van Bronckhorst, zoals gebruikelijk, opgenomen in een tabel aan het einde 
van ieder programma en niet op het niveau van de eerste of tweede deelvraag. Door 
de omvang van het programma krijgen raadsleden daardoor beperkt inzicht in de 
relatie tussen de inhoud van beleid en de kosten ervan, waardoor de 
sturingsmogelijkheden worden beperkt. In de sessie met de raadsleden is 
aangegeven dat het goed zou zijn om de indeling ‘tegen het licht houden’ en dat de 
programma(‘s) of deelprogramma’s van het sociaal domein zo zouden moeten 
worden geformuleerd dat het autorisatieniveau niet te globaal is.  

• Tot slot neemt u de aanbeveling niet over om het inleidende hoofdstuk van de 
perspectiefnota en begroting inhoudelijker te maken inclusief een presentatie van de 
stand van zaken van het beleid. De rekenkamercommissie vindt dat jammer, 
aangezien het inzicht in de stand van zaken van het beleid (zie paragraaf 2.2.3 van 
het rapport) als één van de belangrijkste verbeterpunten werd genoemd volgens de 
gemeenteraadsleden die voor dit onderzoek zijn gesproken. We adviseren hierover 
nogmaals in gesprek met de raad de verwachtingen onderling te delen. 
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De rekenkamercommissie hoopt dat in een gezamenlijke aanpak de verbetermaatregelen 
worden doorgevoerd zodat de raad nog beter in staat wordt gesteld te sturen en controleren. 
In afstemming met de agendacommissie zal de rekenkamercommissie tijdens de 
Bronckhorster Politieke Avond na de zomer een verdere toelichting geven op het 
onderzoeksrapport aan de gemeenteraad.  
 
We wensen de gemeenteraad tot slot veel succes in de bespreking van het rapport in de 
raadsvergadering en de verdere verbetering van de planning- en control cyclus. 
 

 

 


